



January 16, 2009

Latest News

Index

- CID Director Du Hangwei attended the opening ceremony of Sino-Myanmar anti-trafficking border liaison office
- Pingxiang city of Guangxi province: Cross-border trafficking in women and children prevention project was recognized as a good model
- Eight women arrested for cross-provincial trafficking of seven girl babies less than one month old
- Xiamen city relief centre establishes its work priorities for the first half of 2009

《反拐新闻文摘》目录

- 杜航伟局长出席中缅边境打拐联络官办公室联合挂牌仪式
- 凭祥预防跨国拐卖儿童妇女项目反拐模式获肯定
- 8名妇女跨省拐卖7名未满月女婴被抓捕
- 厦门市救助站研究制定上半年工作要点

Article in Brief

CID Director Du Hangwei attended the opening ceremony of Sino-Myanmar anti-trafficking border liaison office

<http://www.mps.gov.cn/n16/n944931/n947164/1768951.html>

Criminal Investigation Department of MPS, 30 December 2008: The opening ceremony of Sino-Myanmar anti-trafficking border liaison office (BLO) was held separately in Longchuan city of Yunnan province and in Loiye city of Myanmar. CID Director Du Hangwei and Deputy Minister of Internal Affairs of Myanmar attended and spoke at the opening ceremony. After the ceremony, both parties also carried out initial discussions on strengthening the role of the BLO, training of personnel and holding of regular meetings. The BLO is the second office that was established after the Ruili BLO and will play an active role in promoting anti-trafficking cooperation between China and Myanmar.

Pingxiang city of Guangxi province: Cross-border trafficking in women and children prevention project was recognized as a good model

http://www.gx.xinhuanet.com/dtzx/2009-01/09/content_15405218.htm

Zuojiang Daily, 9 January 2009: Save the Children's held a project achievements and experience exchange and publicity meeting on combating cross-border trafficking and exploiting migrant and vulnerable children in the Greater Mekong Sub-region. The anti-trafficking model adopted by the Pingxiang city of Guangxi province in particular was

promoted during the meeting and received glowing reviews and recommendations from experts. In order to protect legal rights of women and children, Pingxiang city and Save the Children jointly implemented the cross-border trafficking in women and children prevention project since 2003. One of the key features of the project involves raising public awareness in combating trafficking thorough literary and artistic performances and publicity. After five years of hard work, the project has been implemented in four towns of the Pingxiang city and has gradually built up a child protection network through the city. It has also created an atmosphere whereby the whole society participates in anti-trafficking the caring for children as well as promoting the healthy development of women and children.

Eight women arrested for cross-provincial trafficking of seven girl babies less than one month old

<http://news.xhby.net/system/2009/01/08/010418435.shtml>

Dahe Net, 8 January 2009: While patrolling, railway police of Zhengzhou city of Henai province found eight women from out of town on the Zhengzhou railway square. Seven of the eight women were holding a baby each in their arms. After close observation, the police stopped them for questioning. The women confessed that they were not holding their own children. Instead, they were assisting to transport babies to Shandong province for sale. This was a rare case in China in that it involved a long-distance transportation of a large number of very young babies. All of the babies were less than one month old. After interrogation, it was revealed that the organizer of the group, Ms Longfan, purchased the babies in Yunnan and other provinces, and subsequently transported them to Shandong province for sale.

Xiamen city relief centre establishes its work priorities for the first half of 2009

Relief Management Work Brief, 12 January 2009: Xiamen city relief centre released its work priorities for the first half of 2009: 1) to carry out ‘spreading warmth in winter’ initiative to provide those who are unwilling to go to relief centre with clothing and food; 2) to ensure proper assistance at the relief center and invite vagrants and homeless persons into the relief center for the new year; 3) to increase management of streets to ensure clean city environment; 4) to extend types of services provided to ensure social stability during the National People's Congress and the Chinese Political Consultative Conference; 5) to actively liaise with departments that receive petitions and personal visits and provide services to the department’s personnel; 6) to increase standardisation of the relief centre in preparation for examination and appraisal from the Ministry of Civil Affairs; 7) to strengthen safety management to prevent accidents from happening; 8) to make arrangements for the New Year and Chinese New Year for visits to employees; and 9) to make plans for relief centre alternation and expansion and carry out initial preparation for centre fundraising.

杜航伟局长出席中缅边境打拐联络官办公室联合挂牌仪式

<http://www.mps.gov.cn/n16/n944931/n947164/1768951.html>

公安部刑事侦查局, 2008年12月30日: 中缅边境打击跨国拐卖联络官办公室联合挂牌仪式分别在云南陇川及缅甸雷基举行。公安部刑侦局局长杜航伟、缅甸内政部副部长兼警察部队总监钦义共同出席了两边挂牌仪式并作了重要讲话。挂牌仪式结束后, 双方还就充分发挥边境打拐联络官办公室作用, 进一步加强双方在联络官办公室人员培

训、举行定期会晤等事项进行了初步磋商。云南省陇川县打拐联络官办公室是继瑞丽联络官办公室之后，中方在中缅边境地区成立的第二个打拐联络官办公室。办公室的成立将对进一步推动中缅双方打拐合作起到积极作用。

凭祥预防跨国拐卖儿童妇女项目反拐模式获肯定

http://www.gx.xinhuanet.com/dtzc/2009-01/09/content_15405218.htm

左江日报, 2009年01月09日: 近日, 笔者从广西实施“救助儿童会湄公河次区域反对跨境拐卖和剥削流动儿童及弱势儿童”项目成果经验交流推广会上了解到, 凭祥市“反拐模式”成为此次会议特别推广的经验, 获得了专家的肯定和好评。为维护妇女儿童合法权益, 从2003年开始, 凭祥市妇联和英国救助儿童会共同商榷实施“预防跨国拐卖儿童妇女”项目。以文艺演出宣传防拐知识, 提高公众防拐意识, 是项目实施的一大亮点。经过近五年的努力, 该项目遍及凭祥全市四个镇, 逐步构建了凭祥市儿童保护机制网络, 营造了全社会参与防拐和关爱儿童的氛围, 推动妇女儿童工作健康发展。

8名妇女跨省拐卖7名未满月女婴被抓捕

<http://news.xhby.net/system/2009/01/08/010418435.shtml>

大河网 2009-01-08: 2008年10月21日清晨6时许, 郑州铁路公安处民警在郑州火车站广场巡逻时, 发现8名外地妇女, 边走边交谈, 其中7名妇女各抱一名婴儿。民警观察一段时间后, 觉得8名妇女的行为很不正常, 就将8人拦住仔细盘问。8名妇女很快交代, 她们抱的孩子都不是自己亲生的, 而是帮别人带孩子去山东贩卖。7名婴儿都是未满月的女婴。8名妇女组团贩卖婴儿, 数量之多, 年龄之小, 跨度之长, 在全国也实属罕见。经审讯, 贩卖婴儿的主要组织者是龙芳, 另外7名妇女负责带婴。她与犯罪嫌疑人张丽商量, 在云南等地购买婴儿, 运到山东省后由张丽在当地卖掉。

厦门市救助站研究制定上半年工作要点

救助管理工作要讯, 2009年01月12日: 厦门市救助站研究制定上半年工作要点: 一是开展“冬季送温暖”街头救助行动, 为不愿进站人员赠送衣物和食品。二是做好进站受助人员救助工作, 请流浪乞讨人员进站过年。三是加大街面救助管理力度, 净化城市环境。四是拓展救助服务功能, 确保“两会”期间社会安定稳定。五是主动与信访部门联系, 为一时受困的信访人员提供便利, 及时化解消极情绪。六是加强救助站规范化建设, 迎接民政部考评检查。七是强化安全管理, 杜绝不安全事故的发生。八是做好“两节”期间职工慰问和节日生活安排。九是做好救助站改扩建工程规划设计、资金筹措等前期准备工作。

For more information about other UNIAP trafficking news digests, please contact the following:

UNIAP Regional news digest:	uniap.mekong@un.or.th
UNIAP Cambodia news digest:	info.uniap.kh@undp.org
UNIAP China news digest:	uniapchina@yahoo.cn
UNIAP Lao PDR news digest:	phimmasone.thongphataysack@undp.org
UNIAP Myanmar news digest:	ayhtut.uniapmm@undp.org
UNIAP Thailand news digest:	uniap_thai@un.or.th
UNIAP Vietnam news digest:	uniapvietnam@vnn.vn

Publication of the information herein does not constitute an official endorsement or approval

by the United Nations Inter-Agency Project against Human Trafficking in the Greater Mekong Sub Region China. The views, opinions, and validity of information expressed are solely the responsibility of the original source.

If you have been sent this News E-Digest by a colleague and would like to subscribe, send an email with the word 'Subscribe' in the subject line to uniapchina@yahoo.cn. If you do not wish to receive further messages from UNIAP China Team, please notify us by replying to this message and typing "unsubscribe" in the subject line.

Previous editions of UNIAP China News E-Digest can be found in our Website: <http://www.notip.org.cn>.

If you have any human trafficking news/advocacy/events that you would like to circulate via the UNIAP China News Digest, please send your submissions and your contact detail to the following:

UNIAP China Office

Address: 5-2-131 Tayuan Diplomatic Compound
No.1 Xindonglu, Chaoyang District
Beijing 100600, P.R. China
Tel: (+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671
Fax: (+ 86 10) 6420 3115

Email (general): uniapchina@yahoo.cn

Website: <http://www.notip.org.cn>, www.no-trafficking.org

* * * * *

本刊所登消息并不代表 UNIAP 办公室的意见和观点，由原信息部门负责。

如您想预订，请回邮件至 uniapchina@yahoo.cn，注明预订即可。如果您不希望收到 UNIAP 提供的信息，请在回信中答复“不预订”。

往期的中国反拐新闻文摘可查寻 UNIAP 中国办公室的网址 <http://www.notip.org.cn>。

如果您有反对拐卖人口方面的信息、宣传资料或其他相关消息，希望通过我们的周刊与大家交流，请与我们联系。联系方式如下：

UNIAP 中国办公室

地址：中国北京朝阳区新东路 1 号、塔园外交公寓 5-2-131
邮编：100600

电话：(+ 86 10) 6420 1827, 6420 3307, 6420 1671

传真：(+ 86 10) 6420 3115

电子邮件 (办公室)： uniapchina@yahoo.cn

项目网页: <http://www.notip.org.cn>, www.no-trafficking.org